
                                                                  
 

Referat fra bestyrelsesmøde den 23/11 2023 kl. 17.00-19.00 

 

 

Mødested:  

Dagtilbudsområde Midt-vest, konferencelokalet, Abildvej 20A,1. sal, 9900 Frederikshavn 

Der udleveres ikke bilag på mødet, så hvis I har behov for fysiske papirer bedes I 

selv printe dem ud. 

 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: 

Maika Wissing Mumm Nikolajsen – Troldehøj (formand) 

Kristian Harving – Kernehuset (næstformand) 

Marianne Nejsum – Landbørnehaven  

Camilla Fynbo Jørgensen – Øster Dahl  

Amanda Højrup Møller - Abildvej 

Trine Brobak Vestergaard – Mælkevejen  

Katrine Ritter – Dagplejen  

Mette Marie Hvilsom – Pilekvisten  

Abildgård – ikke repræsentanter 

 

Afbud: 

Amanda Højrup Møller 

Katrine Ritter 

 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Maria Johansen 

Susanne Larsen 

Anne-Mette Haagensen  

Forældrebestyrelsens sekretær: 

Randi Pauli Nyhagen 

Referent: 

Kirsten Christensen 

 

 

 



                                                                  
 
 

 

 

• Opfølgning på dialogmødet d. 4/10.  
a. Hvad tager vi med derfra ?  

Maika, Kristian, Marianne og Randi deltog i mødet med Børne- og 
Ungsomsudvalget samt de øvrige bestyrelser fra Dagtilbudsområdet. 

Det var et fint dialogmøde og der var en god debat om børnesyn. 

Ressourcepædagog  Kristine Bilde holdt oplæg om hvordan der 
arbejdes med børnesynet – herunder ressourcepædagogernes 
ændrede roller og fokus.  

Dialogmøderne giver forældre og det pædagogisk personale mulighed 
for at komme med input direkte til politikerne.  

 

 

• Orientering om bestyrelsesvalg i år. (Valgperiode 1/1 2024-31/12 2026).   

Følgende forældrerepræsentanter er på valg:  

Abildvej – Amanda Højrup Møller 

Mælkevejen - Trine Brobak Vestergaard 

Pilekvisten  - Mette Marie Hvilsom og  

Abildgård Børnehus – ingen repræsentant 

 

Referat: 

Forældrerådene er på valg hvert 2. år (skiftevis lige og ulige år). 

Troldehøj , Kernehuset, Landbørnehaven, Øster Dahl og Dagplejen, 

afholder valg i november 2024. (Valgperiode 1/1 2025-31/12 2027). 

 

Abildvej har holdt et fysisk forældremøde. Der var 4 der meldte sig.  

Mælkevejen har ligeledes afholdt valg. Forælderrådet forventes at blive 8 

personer. 

Pilekvisten og Abildgård Børnehus har holdt valget virtuelt, det vides 

endnu ikke, hvormange og hvem der er blevet valgt. 

Det er bestyrelsens oplevelse, at det er svært at få forældre til at stille op 

til forældrerådene. 



                                                                  
 
 

 

• Pædagisk dag i husene.  
a. Er det ok at hvert hus holder pædagogisk dag en fredag i lighed med 

tidligere år? 

Godkendt af bestyrelsen. 

 

 

 

 

• Hvordan arbejdes der i de forskellige forældreråd ? 
 

a. Hvilke arrangementer er der afholdt siden sidst? 

 
I husene er er bl.a. afholdt sommerfest, halloweenfest og nogle steder 
spis sammen aften. Der har været stor opbakning til arrangementerne.  

I nogle af husene arrangeres Bag for en sag eller bagedag, hvor 
kagerne sælges til forældre og andre, der kommer og henter børnene. 
Andre holder græskardag, diskoaften, tombola eller risengrødsfest 
hvor forældrerådet står for det.  

Der samles en del penge ind ifb. med arrangementerne og de bruges 
bl.a på ture ud af huset og andre ting som kommer børnene til gode. 

Forældrerådene skal administrere pengene ved f.eks at ha’ en 
MobilePay Box. 

 
 

b. Arbejdes der med årshjul ? 

De fleste huse arbejder med årshjul. Det giver et fint overblik over hen 
over året.  
Andre aftaler arrangementer og kommende møder fra gang til gang. 

 
 

c. Kommende arrangementer? 
Mange af temaerne forventes at blive afholdt igen i 2024. De nye 
forældreråd tager stilling til det.  
 

d. Hvad kan vi lære af hinanden? 
God vidensdeling og fin inspiration husene imellem. Det er vigtigt at 
dele information om succeser og erfaringer fra andre institutioner. 



                                                                  
 

 
 
 
 

 

• Kort overblik over økonomi og børnetal 

 

Økonomi: 

Det forventes at vi kommer ud med et mindreforbrug i 2023.  

Dette kan bla. forklares med, at der fra politisk side er fokus på generel 

tilbageholdenhed på drift i alle huse. 

Der spares ikke på antal medarbejdertimer. 

 

Budget 2024:  

Det er meget svært at give et bud på hvordan budget 2024 kommer til at 

se ud. Mere information følger i det nye år. 

 

Egenbetaling i vuggestuen på mad samt takstændring blev ikke vedtaget 

til budget 2024.  

 

 

Børnetal: 

Der er stort pres på 0-2 års området. Alle vuggestuer og dagplejen har i 

øjeblikket overbelægning.  

 

Der er rekrutteringsproblemer i dagplejen. Der er mange dagplejere der 

har 5. børn. Der er en del private passere og kommunale dagplejere der 

er stoppet.  

Fra først i det nye år er aldersgrænsen i dagpleje og vuggestue ændret 

fra 2,11 til 3,1 år.  

 

Børnehaverne er fyldt op i foråret, men efter sommerferien er børnetallet 

faldende. 

 

 

Kort gennemgang af stillingsopslag: 

Der er ansat pædagogisk leder i Abildgård Børnehus den 1/1 2024.  



                                                                  
 

 

Der er endnu ikke ansat en ny leder i Børnehuset Pilekvisten. Der 

afholdes samtaler den 30/11. 

 

Mælkevejen søger 2 pædagoger/pædagogiske assistenter og 1 

ressourcepædag. 

 

Evt.  

Byrådet har afholdt dialogmøder i efteråret og man kan stadig nå at 

deltage. Det sidste af de 4 dialogmøder er den 30/11 i Østervrå Kulturhus 

kl. 18.30-20.30. Temaet er - Det gode liv for børn unge og familier.  

Der skal bl.a drøftes hvordan vi sammen skaber det gode liv og hvordan 

vores velfærd skal se ud i fremtiden 

 

Nyt møde 24/1 2024 kl. 17-19.00. Dagtilbudområde Midt-vest, Abildvej 20A, 1. 

sal. 

 

 

Tak for et godt og konstruktivt møde og rigtig glædelig jul til alle. 

 

 

                                      


